

**Van:** ITH <ith@doew.at>  
**Verzonden:** zaterdag 7 juni 2014 22:02  
**Aan:** lukas.neissl@doew.at  
**Onderwerp:** International Conference of Labour and Social History (ITH)  
**Bijlagen:** ITH\_newsletter\_vol\_50\_3.pdf; ith\_2014\_anmeldeformular.doc; ith\_2014\_registration\_form.doc

Dear colleagues,

this newsletter begins with the **preliminary programme of the 50<sup>th</sup> Linz Conference "Work and Compulsion: Coerced Labour in Domestic, Service, Agricultural, Factory and Sex Work, ca. 1850-2000s"** from 25-28 September 2014. The final conference programme will be published in August.

The **registration form** for the Linz Conference 2014 is attached to this newsletter. Registrations are to be submitted **until 1 July 2014**.

Moreover, the newsletter contains the **most important decisions of the ITH Board meeting** from 25 April 2014 regarding the ITH Conference 2015, the future publication of the conference results and personal changes in the ITH Board of Trustees.

Furthermore, we report on the major event on occasion of the **50<sup>th</sup> Anniversary of the ITH** in Vienna and an anniversary event in Berlin and conclude as usual with announcements of upcoming events and recent publications.

Kinds regards,  
**Lukas Neissl** (General Secretary)  
**Berthold Unfried** (President)

\*\*\*\*\*

Liebe Kolleginnen und Kollegen,

dieser Rundbrief beginnt mit dem **vorläufigen Programm der 50. Linzer Konferenz**: „*Arbeit und Zwang: Formen von Zwangsarbeit in der Haus-, Dienstleistungs-, Landwirtschafts-, Fabriks- und Sexarbeit, 1850–2000*“ vom 25.–28. September 2014. Das endgültige Konferenzprogramm wird im August veröffentlicht.

Das **Anmeldeformular** für die diesjährige Linzer Konferenz liegt diesem Rundbrief bei. Anmeldungen sind **bis 1. Juli 2014** einzureichen.

Des weiteren enthält der Rundbrief die **wichtigsten Ergebnisse der ITH-Vorstandssitzung** vom 25. April 2014 hinsichtlich der ITH-Konferenz 2015, der zukünftigen Publikation der Konferenzergebnisse und personellen Änderungen im ITH-Kuratorium.

Darüber hinaus berichten wir über unsere große Wiener Veranstaltung zum **50-Jahr-Jubiläum der ITH** und eine Jubiläumsveranstaltung in Berlin und schließen wie gewohnt mit Ankündigungen von Veranstaltungen und Neuerscheinungen.

**Lukas Neissl** (Geschäftsführer)  
**Berthold Unfried** (Präsident)

**International Conference of Labour and Social History (ITH)**  
Wipplinger Str. 6/Stg. 3 | A-1010 Vienna | Austria | Phone +43 (0)1 2289 469-316 | Fax +43 (0)1 2289 469-391  
ith@doew.at | www.ith.or.at